
Nieuwe Blik Terug: Mijn interactie met Interakt en Orville Breeveld 

Op een zondag niet lang voordat de (vermeende) coronapandemie Nederland in 

volle hevigheid zou treffen werd ik door een dolenthousiaste Orville Breeveld 

gebeld. Ik ken Orville al sinds mensenheugenis en ik had hem altijd een 

sympathiek persoon gevonden. Deze maal belde hij me om uitgebreid uit de 

doeken te doen dat hij een tv-documentaireserie zou gaan maken gerelateerd aan 

Zwarte geschiedenis. Maar niet zomaar eentje, neen, deze docu-serie zou een 

totaal andere insteek krijgen dan alles wat er voorheen aan Black history was 

vertoond op de Nederlandse televisie. Want Nederlandse documentairemakers 

zijn doorgaans slechts geïnteresseerd in de slavernij, de knechting van de Zwarte 

mens. Terwijl de Zwarte mens in de geschiedenis natuurlijk veel meer is geweest 

dan een slaafgemaakte. Dus zijn idee was om voor de verandering eens een docu-

serie te maken over krachtige, onafhankelijke Zwarte mensen die de afgelopen 

paar honderd jaar in vrijheid in Europa hebben geleefd. In die geest verkondigde 

hij vol trots dat hij erin geslaagd was een productiebedrijf warm te maken voor 

dit idee. En ik was blij voor hem.  

Maar Orville had naar eigen zeggen eveneens bedwongen dat er ook Zwarte 

mensen aan het project mee mochten werken, zodat niet traditioneel een all white 

productieteam zou profiteren, maar voor de verandering eens een divers team. 

Sterker nog, hij communiceerde letterlijk naar mij toe dat hij bij het 

productiebedrijf waarmee hij samenwerkte erop had gestaan dat ik het 

productieteam zou gaan versterken als onderzoeker. Daar zou dan uiteraard een 

prijskaartje aanzitten, en dat prijskaartje zou ik dan zelf moeten onderhandelen 

met het betreffende productiebedrijf.  

Leuk dat Orville aan me gedacht had. Anderzijds, eerst zien dan geloven. Uit 

ervaring wist ik immers dat mensen wel vaker luchtkastelen beloven die in rook 

opgaan. Maar Orville leek meer dan een loze belofte te hebben gedaan want ik 

werd de week daarop inderdaad uitgenodigd om met vertegenwoordigers van 

productiebedrijf Interakt te komen praten. Hun kantoor is gevestigd in een 

parmantig herenhuis gelegen in het centrum van Amsterdam.  

Het gesprek werd gevoerd met ene Mira, doch het verliep heel anders dan ik 

verwacht had. Ik had me erop voorbereid dat ik me moest gaan voorstellen en 

laten zien en uitleggen wat ik allemaal gedaan heb en nog steeds doe. Maar daar 

leek Mira niet echt in geïnteresseerd. Ze legde uit wat het doel van de docu-serie 

zou zijn en vervolgens gingen we min of meer meteen over tot het brainstormen 

over historische figuren die behandeld zouden kunnen worden in de docu-serie. 

Daar had ik me totaal niet op voorbereid, maar ik stelde wel een paar historische 

figuren voor, zoals bijvoorbeeld de Zwarte keizer van het Romeinse Rijk 



Septimus Severus. Want als je echt pijn wilt doen aan het beeld dat de Zwarte 

mens slechts bestaat bij de gratie van een vergaande staat van dienstbaarheid, dan 

leek het mij dat het ruchtbaarheid verschaffen aan een Zwarte Romeinse keizer 

een probaat medicijn is.   

Het was een onorthodox kennismakingsgesprek, maar het leek desalniettemin 

goed te verlopen. Wat wel onmiskenbaar was was dat Mira echt zeer gecharmeerd 

was van Orville Breeveld. Ze sprak eigenlijk slechts in superlatieven over hem 

(hij heeft altijd een glimlach op zijn gezicht, ik word altijd blij als ik hem zie en 

hij weet heel erg veel, hij is heel erg belezen, etc.). Ze gaf tevens aan Orville al 

lange tijd te kennen aangezien haar vader en zijn moeder huisvrienden zijn. 

Waaruit ik kon concluderen dat als Orville het echt wilde dat ik deel zou worden 

van het productieteam, dat de mevrouw die Interakt runt overstag zou gaan. Een 

beetje overredingskracht van Orville zou haar bij twijfel over de streep hebben 

getrokken. Bij het verlaten van het kantoor gaf Mira nog nadrukkelijk aan dat ze 

me snel weer zou uitnodigen om met alle leden van het team te komen vergaderen. 

Na mijn bezoek aan Interakt heb ik via de sociale media kort feedback hierover 

gegeven aan Orville: 

                                                   



Na deze korte interactie via een chatbox heb ik maandenlang niks meer mogen 

vernemen van noch Interakt, noch Orville. Ik heb Orville wel verschillende malen 

trachten te bellen, maar hij nam nooit op. Ook als ik hem op een chatbox trachtte 

te benaderen reageerde hij niet:  

                                                  

Na dat aanvankelijke dolle enthousiasme voelde die plotselinge complete 

radiostilte merkwaardig aan. Maar vanwege de (vermeende) coronapandemie die 

er heerste moest ik Orville toch het voordeel van de twijfel gunnen. Want wellicht 

speelde er iets dat aan de (vermeende) pandemie was gerelateerd. Wellicht was 

het ganse project inmiddels afgeblazen en was hij te verdrietig om dat te 



communiceren. Ik ging er daarom ook voor het gemak maar vanuit dat het project 

in een lade gestrand was. 

                                                          (…) 

 

Inmiddels was ik de tv-docu van Orville alweer vergeten. Maar wat gebeurt er? 

Op een bepaalde dag word ik door een goede kennis gebeld die me de oren van 

het hoofd begon te vragen over een tv-docu die ik met Orville aan het maken zou 

zijn. Ik antwoordde dat ik van niets wist: “Er waren inderdaad contacten geweest, 

maar er was niets concreets uitgekomen, ik heb al heel lang noch van Orville, 

noch van het productiebedrijf waar hij mee werkt iets vernomen!” Vervolgens 

werd ik erop gewezen dat Orville eerder op de dag op Martradio was geweest. Hij 

zou aldaar hebben beweerd dat hij met mij samenwerkte aan een docu-serie. Om 

bovenstaande redenen verbaasde mij het ten zeerste dat Orville dat op de radio 

had beweerd. Ik ben vervolgens betreffende uitzending gaan beluisteren middels 

uitzending gemist, en inderdaad, toen een luisteraar concreet vroeg of mijn 

persoon eveneens betrokken was bij die docu-serie suggereerde Orville 

daadwerkelijk heel sterk dat dat het geval was. Waarom deed hij dat terwijl hij al 

tijdenlang ieder contact met mij aan het mijden was?  

Ik probeerde Orville opnieuw te bellen. Wetende dat hij al mijn telefoontjes 

negeerde moest ik een list toepassen. Dus wat deed ik? Ik belde hem op met een 

telefoonnumer dat hij niet kende. Omdat hij aan het nummer dat hij op zijn display 

zag niet kon zien dat het mijn nummer was nam hij deze maal dus wel op. Ik vroeg 

hem hoe het ging met zijn project en of ik nog onderdeel was van het 

onderzoeksteam. Tot mijn verbazing bevestigde hij dat ik nog steeds onderdeel 

was van het onderzoeksteam. Maar in één adem verkondigde hij tevens dat ze 

inmiddels reeds de historische figuren hadden gekozen die in de docu  belicht 

zouden gaan worden. Dat was dus evident in tegenspraak met elkaar. Want als ik 

daadwerkelijk nog altijd onderdeel was van het team, waarom ben ik dan niet 

betrokken geweest bij het selecteren van de te belichten historische figuren, of in 

ieder geval ingelicht over de historische figuren die we zouden moeten gaan 

onderzoeken zodat ze goed belicht zouden kunnen worden?  

Er klopte dus evident iets niet aan het verhaal van Orville. Om helderheid te 

verkrijgen heb ik daarom rechtstreek Interakt gebeld om te vragen hoe het precies 

zat. Een dame werkzaam bij Interakt nam op. Naar ik begrepen heb heet ze Nickie. 

Ik had eerder heel kort kennis met haar gemaakt, desalniettemin bleek ze nog heel 

goed te weten wie ik was. Toen ik haar vroeg of ik nog onderdeel uitmaakte van 

het team gaf ze aan van niet. Hierop vroeg ik haar waarom niet, en waarom ik 

daarover nooit ben verwittigd. Ze kon die vragen niet beantwoorden en klapte 



compleet inelkaar (nou, uhh, gewoon nu niet, ik weet het niet, nu niet gewoon, 

uhh, tja). Hoe onbeholpen de reactie van Nickie ook was, ik had nu in ieder geval 

duidelijkheid, zelfs al had ze inhoudelijk geen antwoord gegeven. Orville had dus 

wedermaal gejokt. Ik was dus inderdaad al lang en breed heimelijk uit dat 

onderzoeksteam geschopt.  

Nadien heb ik Orville tot zijn ongenoegen op de sociale media verschillende 

malen aangesproken op deze hele gang van zaken. Hij meende mijn onvrede niet 

te snappen. Hij heeft me vanuit die insteek ook verschillende keren opgebeld. Dan 

legde ik hem o.a. uit dat mij iets toegezegd was wat niet is gehonoreerd, en dat 

me niet is uitgelegd waarom. Die gesprekken eindigden dan steevast met de 

belofte van Orville dat hij weer met de mensen van Interakt in gesprek zou gaan  

om ze op het hart te drukken met mij contact op te nemen om uit te leggen hoe de 

vork in de steel zit en zover dat mogelijk zou zijn een handreiking  te doen. Maar 

die lui uit de grachtengordel hebben zoals te verwachten was nooit meer iets van 

zich laten horen: 

                                        



                                          

 

Voor alle duidelijkheid, ik kan Orville en zijn witte grachtengordelvrienden van 

Interakt natuurlijk niet verplichten om mijn persoon in te huren als onderzoeker. 

Waar ik ze echter wel op mag aanspreken is onheuse communicatie. Ga geen 

dingen beloven die je niet kan of wil nakomen. Ga ook niet jokken op de radio 

waardoor ik me zo maar moet gaan verantwoorden aan derden, terwijl ik in 

werkelijkheid allang de deur ben gewezen (zonder dat ik er weet van had zelfs). 

Anders gezegd, ga niet pontificaal suggereren dat het je missie is om Zwarte 

onderzoekers in je team op te nemen,  om die vervolgens op een achterbakse 

manier geluidloos ‘te bedanken’ als die zich aandienen. Zeg dan desnoods gewoon 

we willen jou niet in het team hebben want je hoofd staat ons niet aan, of we 

vinden je totaal ongeschikt, of desnoods we prefereren een all white team uit de 

grachtengordel,  want ons kent ons, etc. Dergelijke retoriek zal enerzijds 

wenkbrauwen doen fronzen, maar in ieder geval ben je dan eerlijk.  

Verder is wat mij betreft de zaak afgedaan. Ik wens Orville en zijn witte 

grachtengordelvrienden verder heel veel succes met hun docu-serie. Ik hoop dat 



het alle kijkcijfer records gaat verbreken en dat heel veel mensen er heel erg veel 

van gaan genieten. Wat niet wegneemt dat we niet anders kunnen dan concluderen 

dat Orville en zijn vrienden uit de grachtengordel met gespleten tong spreken, 

eensgelijk de blauwbloezen en cowboys tegen de Inheemsen in het wilde westen 

van weleer. Dit was mijn nieuwe blik terug en  bij deze eindig ik mijn relaas over 

mijn interactie met Interakt en Orville Breeveld.  

                                        

 


